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English Version 

Policy Name: Alien Species Impact Reduction Policy 
 

▪ Policy Information: 

Code: PS_65_SDG15_4 

Issue date: 2018 

Revision, Date: V04, 2024 

Evaluation Frequency: Yearly 

Level of Confidentiality: Public 

Pages: 2 

Policy Approved Date: 22 Feb 2018 

Decision of the Deans Council: 24 July 2018/2019 
 

▪ Responsibilities and implementation: 

Follow-up, review and 

development: 

Strategies and Policies Committee, Sustainability and 

Ranking Office 

Accreditation: Human Resources and Institutional Development Unit 

Application (scope): Deanships, academic colleges, scientific and 

administrative centers, administrative units and 

departments. 
 

▪ Policy Statement: 

The University is committed to reducing the negative impact of alien species on the 

campus environment by implementing precise policies and procedures to control their 

spread and prevent harmful effects on local biodiversity and ecosystems. 
 

▪ Policy objectives (desired outcomes): 

1. Reduce the presence of alien species and mitigate their negative impact on the 

campus environment. 

2. Protect local ecosystems from any threats posed by the spread of alien species. 

3. Increase awareness within the university community about the importance of 

biodiversity conservation and the reduction of invasive species impacts. 
 

▪ Related procedures: 

1. Alien Species Control and Eradication Procedure 
 

▪ Key Performance Indicators (KPIs): 

1. Percentage Reduction in Alien Species Impact 
 

▪ Recommendations of the last review: 

1. Develop specialized awareness programs for students and staff on the impact of 

alien species on the environment and the importance of controlling their spread. 

2. Implement regular monitoring procedures to detect the presence of alien species and 

take swift action to remove them. 

3. Strengthen collaboration with environmental organizations to conduct joint research 

on alien species impact and control methods. 
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 النسخة العربية
 الجامعي  الحرم على الغريبة الأنواع تأثير من الحد سياسة اسم السياسة 

 

 العامة: المعلومات ▪
 PS_65_SDG15_4 الرمز:

 2018 تاريخ الإصدار:
 V04, 2024 رقم المراجعة، وتاريخها:

 سنويا   التقييم الدوري:
 عام السرية:مستوى 

 2 عدد الصفحات:
 Feb 2018 22 تاريخ اعتماد السياسة:

 July 2018/2019 24 قرار مجلس العمداء:
 

 :والتطبيق المسؤوليات ▪
 والتصنيفات الاستدامة ومكتب والسياسات، الاستراتيجيات لجنة المتابعة والمراجعة والتطوير:

 المؤسسي والتطوير البشرية الموارد وحدة الاعتماد:
 .الإدارية والدوائر والوحدات والإدارية، العلمية والمراكز الأكاديمية، والكليات العمادات، التطبيق )النطاق(:

 

 :نص السياسة ▪
  في   للتحكم  دقيقة  وإجراءات   سياسات   وضع  خلال  من  الجامعية  البيئة  على  الغريبة  للأنواع  السلبي  التأثير  بتقليل  الجامعة  تلتزم

 .المحلية البيئية والنظم البيولوجي التنوع على الضار تأثيرها  منع على والعمل انتشارها،
 

 :)النتائج المرجوة( أهداف السياسة ▪
 .الجامعية البيئة على السلبي تأثيرها وتخفيف الغريبة الأنواع نسبة تقليل .1
 .الغريبة الأنواع انتشار عن ناتجة تهديدات أي من المحلية البيئية النظم حماية .2
 .الدخيلة )الغريبة( الأنواع تأثير وتقليل البيولوجي التنوع على الحفاظ بأهمية الجامعي المجتمع وعي تعزيز .3

 

 الإجراءات المرتبطة: ▪
 منها والتخلص الغريبة الأنواع في التحكم إجراء .1

 

 مؤشرات الأداء: ▪
 الغريبة الأنواع تأثير في التقليل نسبة .1

 

 توصيات آخر مراجعة: ▪
 .انتشارها مكافحة وأهمية البيئة على الغريبة الأنواع تأثير حول والموظفينمتخصصة للطلبة  توعية برامج تطوير .1
 .لإزالتها السريعة الإجراءات واتخاذ الغريبة الأنواع وجود لمراقبة دورية إجراءات تطبيق .2
  الحد   وطرق   الغريبة  الأنواع  تأثير  حول  مشتركة  بحوث  لإجراء  البيئية  المؤسسات  من  المعنية  الجهات  مع التعاون   تعزيز .3

 .منها
  


